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Afdeling Design- og Produktionsuddannelserne 
  

 

 

1. Velkomst og godkendelse af referat 

Kløve bød velkommen. Vi er kommet ind i en ny periode, hvor der skal være valg. 

2. Orientering fra uddannelsen v/Jens Christian Kløve 

Ledighed og optag 

Kløve gennemgik ledighedstallene for PRO og PTI 

Ministeriet er meget interesseret i, de studerende kommer ud i arbejde umiddelbart efter endt ud-

dannelse. Vi vil gerne fritages for national dimensionering. Når dimensioneringen udregnes, tages 

der udgangspunkt i optaget fra året før, og fordeles procentvis ud på landsplan. 

På landsplan er der 9 institutioner som udbyder PRO og 5 institutioner, som udbyder PTI.  

Bestand på PRO 

1. semester Optaget 24 studerende, pt. 22 studerende 

2. semester 18 studerende 

3. semester 26 studerende 

4. semester 14 studerende 

Bestand på PTI 

1. semester Optaget 15 studerende, pt.14 studerende 

3. semester 22 studerende  
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Det er bekymrende at optagelsestallene er så lave, men det er et desværre et generelt problem på 

landsplan. Der er pt. Godt gang i industrien og derfor ikke attraktivt, at søge ind på en videregående 

uddannelse.  

 

Optagelsesgrundlag 

Fordelingen af ansøgere er 60/40. 60% kommer med en gymnasialuddannelse mens 40% kommer 

med en EUD-uddannelse. Ansøgerne kommer +/- 20 km fra Aalborg.  

Næste udfordring er at de mindre ungdomsårgange, som kommer. Der blev drøftet markedsføring, 

rekruttering og hvordan vi får fortalt den gode historie. Der er ingen tvivl, om at vores egne stude-

rende og den gode historie er den bedste markedsføring vi kan få.  

Jette orienter om en ny 2-årig STX-uddannelse, hvor der tænkes mere, tænker mere praktisk input 

ved hjælp af cases fra fx UCN. Kløve ser muligheder i et evt. samarbejde med superspændende og 

komplekse problemstillinger, som eleverne kan arbejde med. Gymnasiet ser det, som en mulighed 

for at give eleverne en smagsprøve på, hvad der venter, hvis de vælger en videreuddannelse.  

 

UCN Perspektiv  

Kløve opfordrer medlemmerne til at læse artiklen Teknologisk understøttede beslutninger - Hvordan 

vi tager bedre beslutninger med teknologien? Skrevet af Peter Gade.  Er der spørgsmål til artiklerne, 

kontaktes Kløve.   

Artiklerne kan læses her UCN Perspektiv   

3. Udviklingsopgaver  

Der var en drøftelse af, hvad udvalget opgaver er, og hvordan vi bedst bruger tiden på møderne. 

Det er besluttet at Kløve laver oplæg omkring indholdet af de fremtidige møder og opretter teams til 

orientering til uddannelsesudvalget, således at drift informationerne fremadrettet bliver orienteret på 

teams.   

4. Kvalitetsarbejde  

I de sidste nationale målinger, som er foretaget, har produktionsteknologerne fået den dårligste må-

ling på Teknologi og Business og på uddannelsen. Vi iværksætter en række tiltag særligt omkring 

trivsel, underviserne såvel som studerende. Det ser ud til, de studerende har brugt mere tid på hjem-

mearbejde, end normalt, hvilket kan tillægges coronaen.  

Vi har lavet diverse trivsels tiltag for både studerende og undervisere. Vi forventer at næste måling 

bliver markant bedre.  

Derimod har PTI fået meget fine anmeldelser. Vi har fornuftig fat i vores kvalitetsarbejde ved at lave 

handleplaner, afholder kvalitetsdage, inddrage de studerende i studierådet. mm. 

5. Input fra udvalget til uddannelsen 

Uddannelsesudvalget vil gerne vide, hvordan uddannelsen vil udfolde strategien  

https://doi.org/10.17896/UCN.perspektiv.n9.2021
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Dette gøres bla. Ved at invitere virksomheder ind i udvalget, som gerne vil noget med uddannelsen. 

Det bliver ikke vanskeligt at finde en virksomhed, som kommer med en oplæg, hvis det er projektori-

enteret. 

Det kan være en mulighed at invitere repræsentanter fra universitet ind for at få deres vinkel på ud-

dannelsen. Ca. 1/3 af vores PTI-studerende fortsætter på en master. 

 

Eventuelt 

Kløve og Stine opretter teams rum og inviterer uddannelsesudvalget ind, inden næste møde den 16. 

februar 2022. 

BRO undersøger hos aftager, om nogen vil bidrage med input til udvalget.  

 


